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Protokół Nr 58 

z obrad pięćdziesiątej ósmej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 26.04.2023r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B 

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – 14:20. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku  

w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane 

przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2023r. 

poz.40/ 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Więcborku      - Ludmiła Piekałkiewicz-Geruzel 

5. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Więcborku      - Tomasz Siekierka 

6. Redaktor Tygodnika „Wiadomości Krajeńskie”   - Robert Lida 

7. Redaktor „Radio Weekend”     - Maciej Bór 

 

  

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LVII sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Informacja Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej oraz Punktów Filialnych na 

temat realizacji zadań w roku 2022 i prezentacja planowanych przedsięwzięć na rok 2023. 
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10. Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej  

i demograficznej za 2022r. 

11. Informacja o działaniach podejmowanych przez komórkę ds. Promocji Referatu 

Organizacyjnego Urzędu Miejskiego w Więcborku w roku 2022. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2023. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Więcbork. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania 

Mieszkaniowym Zasobem Gminy Więcbork na lata 2023-2027. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków  

i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy Więcbork. 

17. Wolne wnioski i informacje. 
18. Zakończenie. 

 

Do porządku obrad wprowadzona została przez Burmistrza Więcborka autopoprawka 

polegająca na zdjęciu z obrad pkt. 15, tj. projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Więcbork na 

lata 2023-2027 i wprowadzenie, jako pkt 15 „zaopiniowania projektu uchwały w sprawie  

uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych na lata 2023-2026” 

W związku ze zmianą nie uległa korekcie numeracja pozostałych punktów porządku obrad. 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad zmienionym porządkiem obrad. 

Na sali 15 radnych 

Za przyjęciem porządku głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 

 

Ad.4 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że Protokół z LVII sesji Rady 

Miejskiej w Więcborku został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, 

czy ewentualnie ktoś z radnych ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano 

Protokół pod głosowanie. 

 

Na sali 15 radnych 

Za głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 
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Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 

 

Ad.5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 
 

1.04.2023r. – udział Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Więcborku p. Henryka 

Szwocherta, w Powiatowej Wystawie Stołów Wielkanocnych zorganizowanej  

w hali sportowej przy szkole Podstawowej Nr 1, w Więcborku. Gminę Więcbork na tej 

imprezie reprezentowało Koło Gospodyń Wiejskich z Suchorączka. 

 

3.04.2023r. – udział Przewodniczącej RM w spotkaniu z Senatorem RP p. Tomaszem 

Grodzkim, który odwiedził Więcbork na zaproszenie Poseł RP p. Iwony Kozłowskiej 

/miejsce: centrum Aktywności Seniora w Więcborku/. 

 

10.04.2023r. – Przewodnicząca RM wraz z burmistrzem i Zastępca burmistrza 

Więcborka złożyła kwiaty i znicze pod Pomnikiem „Orla Białego” w 13 rocznicę Katastrofy 

Smoleńskiej oraz 83 rocznicę Zbrodni Katyńskiej. 

 

11.04.2023r. – udział w uroczystościach pogrzebowym zmarłej Matki Poseł na Sejm RP  

p. Iwony Kozłowskiej. 

 

14.04.2023r. – Przewodnicząca RM p. Anna Łańska wraz z Przewodniczącą Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku p. Beatą Koptą 

wzięły udział w „Niezwykłej Podróży do Indii” – spotkaniu z podróżniczką i miłośniczką 

Indii p. Magdalena Brzezińską /miejsce: Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna  

w Więcborku/. 

 

15.04.2023r. – udział w IV rundzie Turnieju Krajeńskiej Ligii „BAŚKI” o Puchar 

Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku. W Turnieju uczestniczyło78 graczy,  

a na zakończenie Przewodnicząca RM p. Anna Łańska wspólnie z Wiceprzewodniczącym 

RM p. Henrykiem Szwochert i jednocześnie jednym z graczy, wręczyła nagrody i puchary 

zwycięzcom / miejsce: hala sportowa przy Szkole Podstawowej nr 1 w Więcborku/ 

 

20.04.2023r. – udział Przewodniczącej RM w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym Związku 

Emerytów, Rencistów i Inwalidów Oddział w Więcborku. Zarządowi udzielono absolutorium 

i wybrano nowy Zarząd. Prezesem na kolejną kadencję została ponownie p. Zofia Najdowska. 

 

23.04.2023r. – udział Przewodniczącej RM w VII Targach Ogrodniczo-Rolniczych  

w Sypniewie. 

 

25.04.2023r. – Wiceprzewodniczący RM p. Henryk Szwochert uczestniczył w Walnym 

Zebraniu Delegatów Gminnej Spółki Wodnej w Więcborku /miejsce: Restauracja 

„Pomorzanka” w Więcborku/. Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku wzięła udział w uroczystościach 20-lecia nadania 

imienia Szkole Podstawowej w Runowie Krajeńskim.  

 

Ad.6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
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29.03.2023r. – udział w Walnym Zebraniu Sprawozdawczym członków Stowarzyszenia LGD 

„Nasza Krajna” /miejsce: siedziba Stowarzyszenia w Sępólnie Krajeńskim/. 

 

1.04.2023r. – udział w Powiatowej Wystawie Stołów Wielkanocnych /miejsce: hala sportowa 

przy SP nr 1 w Więcborku/. 

 

3.04.2023r. – udział w otwartym spotkaniu zorganizowanym przez Poseł na Sejm RP  

p. Iwonę Kozłowską z Marszałkiem Senatu p. Tomaszem Grodzkim /miejsce: Centrum 

Aktywności Seniora w Więcborku/. Następnie burmistrz Więcborka wziął udział w zebraniu 

sprawozdawczym sołectwa Witunia /miejsce: świetlica wiejska sołectwa Witunia/. 

 

4.04.2023r. – na zaproszenie Wojewody Kujawsko-Pomorskiego p. Mikołaja Bogdanowicza 

burmistrz wziął udział w spotkaniu zorganizowanym przez Prezesa Okręgu Polskiego 

Związku Wędkarskiego w Bydgoszczy p. Leszka Orzechowskiego. Spotkanie dotyczyło 

organizacji w dniu 10 czerwca 2023r. w Więcborku Międzyokręgowych Teamowych 

Zawodów Spinningowych im. Jerzego Grudzińskiego, pod Patronatem Wojewody kujawsko-

Pomorskiego. Organizatorzy przewidują 50 dwuosobowych drużyn, które przyjadą do 

Więcborka, gdzie odbędą się zawody Spinningowe, natomiast 11 czerwca 2023r. odbędzie się 

Olimpiada Wędkarska pod Patronatem Burmistrza Więcborka, w której udział wezmą Szkółki 

Wędkarskie z okręgu bydgoskiego. 

 

5.04.2023r. – spotkanie Burmistrza Więcborka z Komendantem Powiatowym Policji  

w Sępólnie Krajeńskim p. Pawłem Zawadą oraz Kierownikiem Posterunku Policji  

w Więcborku p. Mateuszem Łochowiczem. Podczas spotkania omówiono sprawy bieżące 

oraz temat zbliżającego się sezonu turystycznego.  

 

10.04.2023r. – złożenie kwiatów i zniczy pod Pomnikiem „Orła Białego” i Tablicą 

Upamiętniającą 13 Rocznicę Katastrofy Smoleńskiej oraz 83 Rocznice Zbrodni Katyńskiej.  

 

11.04.2023r. – udział w uroczystościach pogrzebowych Matki Poseł na Sejm RP p. Iwony 

Kozłowskiej. 

 

12.04.2023r. – spotkanie z potencjalnym inwestorem zagospodarowania terenu po byłej 

masarni „GS”. Istnieje realna szansa na poprawienie estetyki tego niezbyt atrakcyjnego 

obecnie miejsca przy głównej ulicy miasta.  

 

13.04.2023r. – udział w spotkaniu doradczo-informacyjnym dotyczącym tworzenia centrum 

usług społecznych. Spotkanie prowadziła Doradca p. Małgorzata Kowalska na zlecenie 

Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w Toruniu /miejsce: Centrum Aktywności Seniora 

w Więcborku/.    

 

17.04.2023r. – spotkanie z Dyrektorem rejonu Oświetleniowego ENEA p. Dariuszem 

Boczkowskim, na którym omówiono sprawy bieżące oraz problemy wynikające z systemu 

włączania i wyłączania oświetlenia ulicznego na terenie gminy Więcbork. Problemy te, 

według zapewnień Dyrektora, powinny rozwiązać się w przeciągu najbliższego tygodnia lub 

dwóch tygodni. 

 

18.04.2023r. – spotkanie z rodzicami dzieci, które w wyniku naboru nie dostały się do Klubu 

Dziecięcego w Więcborku. Spotkanie zainicjowane zostało przez rodziców. W roku 2018 

decyzją Rady Miejskiej utworzony został Klub Dziecięcy – dwa 15 osobowe oddziały dla 
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dzieci do lat trzech. Priorytetowym założeniem przy tworzeniu Klubu było ułatwienie 

powrotu rodzicom do aktywności zawodowej po urlopie macierzyńskim i cel ten został 

osiągnięty. Zgodnie z art. 18 ustawy prawo oświatowe do zadań gminy w zakresie oświaty 

obligatoryjnie należą zadania dotyczące zapewnienia wychowania przedszkolnego, tj. dla 

dzieci od lat 3 oraz nauka w na etapie szkoły podstawowej i ten obowiązek Gmina Więcbork 

realizuje. W tym roku było 13 miejsc wolnych do klubu dziecięcego, w roku przyszłym 

według pozyskanych danych miejsc tych będzie 22. Mając świadomość, że zapotrzebowanie 

na opiekę nad dziećmi do lat 3 jest coraz większe, 16 lutego br. Gmina Więcbork złożyła 

wniosek aplikacyjny w ramach Programu „Maluch+” na lata 2022-2029 na kwotę 717.240,00 

zł. Rozstrzygnięć w Ministerstwie jeszcze nie ma, a chodzi o utworzenie dodatkowych 20 

miejsc. Jeżeli wniosek zostanie rozpatrzony pozytywnie, Gmina Więcborka ma trzy lata na 

podjęcie decyzji, w, jakiej formule chce zrealizować to zadanie. Kryteria ustalone w zakresie 

weryfikacji naboru dzieci do Klubu Dziecięcego są jasne i przejrzyste. Premiują one rodziców 

dzieci, które zamieszkują na terenie gminy Więcbork, rozliczają podatek dochodowy wg 

właściwości miejscowej gminy Więcbork oraz oboje rodzice pracuje. Jest też możliwość taka, 

że jeżeli jeden z rodziców nie pracuje ma możliwość dołączenia do wniosku o przyjęcie 

dziecka do Klubu promesy zatrudnienia. Wśród osób rodziców dzieci, które się nie dostały  

do Klubu Dziecięcego, są praktycznie trzy sytuacje, gdzie oboje rodziców pracuje, a dwie 

gdzie tylko jeden z rodziców rozlicza podatek na trenie gminy Więcbork. W tym kontekście 

należy pamiętać, że działalność Placówki finansowana jest również z podatków mieszkańców 

stąd premiowanie tych, którzy swoimi podatkami wspierają Gminę Więcbork. Trzech 

rodziców dzieci, które się nie dostały przedstawiły promesy zatrudnienia. Docelowo po 

rozstrzygnięciach ministerialnych, Gmina Więcbork będzie starała się zwiększyć ilość miejsc 

dla dzieci do lat 3, rozważając to pod względem prawny, organizacyjnym i lokalizacyjnym.  

 

19.04.2023r. – udział w posiedzeniu Społecznej Komisji Mieszkaniowej w Więcborku, na 

której zostały omówione wnioski o przydział lokali komunalnych i podjęte decyzje  

o przyznaniu takich lokali.  Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył w podsumowaniu 

Gminnych Eliminacji Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy Pożarniczej „Młodzież Zapobiega 

Pożarom” dla młodzieży szkół podstawowych i ponadpodstawowych z terenu gminy 

Więcbork.  

 

20.04.2023r. – udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym Polskiego Związku Emerytów 

Rencistów i Inwalidów Zarząd Koła w Więcborku. Przewodniczącą Oddziału Rejonowego  

w Więcborku została na kolejna kadencję ponownie Pani Zofia Najdowska /miejsce: 

Restauracja „Pomorzanka” w Więcborku/. 

 

21.04.2023r. – wraz z kilkoma pracownikami Urzędu Miejskiego w Więcborku Burmistrz 

wziął udział w akcji sadzenia lasu, pn. „Łączą Nas Drzewa”. Akcja zorganizowana została 

przez Nadleśnictwo Lutówko w Leśnictwie Adamowo. 

 

23.04.2023r. – udział w VII powiatowych Targach Ogrodniczo – Rolniczych w Sypniewie. 

 

24.04.2023r. – udział w spotkaniu poświęconym tożsamości regionalnej oraz integracji ruchu 

regionalistycznego na obszarze Krajny /miejsce: Starostwo Powiatowe w Sępólnie 

Krajeńskim/. 

 

25.04.2023r. – udział w uroczystościach związanych z obchodami 20-lecia nadania imienia 

Elżbiety i Jana Orzelskich Szkole Podstawowej w Runowie Krajeńskim. Następnie tego dnia 

Burmistrz uczestniczył w posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: 

Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 
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Publicznego oraz Oswiaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych, a także w posiedzeniu 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku. Tego dnia Zastępca Burmistrza Więcborka 

uczestniczył w posiedzeniu Konwentu Powiatu Sępoleńskiego, na którym poruszony został 

temat uchwały antysmogowej Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego. W roku 2019 

Sejmik Województwa Kujawsko-Pomorskiego podjął uchwałę, na mocy, której piece 

pozaklasowe i niespełniające wymogów - klas III, IV i V muszą być wymienione do końca 31 

grudnia 2023 roku. Posiadane statystyki z Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków 

wskazują, że takich pieców jest bardzo dużo. Szacunkowo na terenie gminy Więcbork jest ich 

ponad 2 tysiące, tj. około 40% wszystkich kotłów. Nierealnym jest ich wymiana w terminie 

do końca br., ale jest tez świadomość istnienia normy prawnej na podstawie, której ta 

wymiana za chwilę będzie egzekwowana. Do tego dochodzą problemy wywołane wojną na 

Ukrainie w aspekcie cen nośników ciepła. Poza tym na dzień dzisiejszy nie funkcjonuje 

jeszcze Program „Ciepłe Mieszkanie” i mieszkańcy budynków wielolokalowych nie mogą 

póki, co skorzystać z dofinansowania na wymianę źródeł ciepła. Jako Burmistrz Więcborka 

wystąpił do Konwentu Powiatu Sępoleńskiego o zajęcie się tym tematem i podjęto tam 

decyzję o wspólnym wystąpieniu zarówno do Sejmiku Województwa Kujawsko-

Pomorskiego, jak i do Konwentu Burmistrzów i Wójtów Województwa kujawsko-

Pomorskiego o zmianę tej uchwały i wydłużenie terminu wymiany źródeł ciepła.   

 

 

Informacje dodatkowe: 

 

 W kwietniu rozpoczęło się postępowanie przetargowe dotyczące remontu ulicy Brzozowej 

w Więcborku. Na to zadanie Gmina Więcbork uzyskała dofinansowanie z Funduszu 

Rozwoju Dróg Samorządowych. 18 Kwietnia otwarto złożone oferty, wpłynęły trzy 

oferty; najwyższa oferta opiewała na kwotę 970.000,00 zł, najniższa na 828.223,66 zł. 

Najkorzystniejsza oferta złożona została, co cieszy przez miejscowego Przedsiębiorcę 

HURT-TRANS-KAWIKO p. Władysława Szylinga. Oferta mieści się w środkach 

zabezpieczonych na tą inwestycję w budżecie Gminy Więcbork. 

 Nastąpiło również otwarcie ofert na poprawę gospodarki wodno-ściekowej na terenie 

gminy Więcbork. Na ten cel Gmina Więcbork pozyskała środki z Banku Gospodarstwa 

krajowego w ramach Programu „Polski Ład”. Zadanie miało polegać na budowie sieci 

kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami w ulicach: Potulickich, Zamkowej i Biskupa 

Andrzeja Zebrzydowskiego oraz przebudowy i rozbudowy stacji uzdatniania wody wraz  

z budowa dwóch zbiorników retencyjnych w miejscowości Więcbork. Jeżeli chodzi  

o kanalizację oferty, które zostały złożone były satysfakcjonujące, natomiast w przypadku 

oferty dotyczącej stacji uzdatniania wody przekraczała o ponad 100% zabezpieczone 

środki. Gmina Więcbork realizując zapisy Programu „Polski Ład” Funduszu Inwestycji 

Strategicznych, nie może rozstrzygnąć tylko częściowo tego przetargu, ponieważ zadanie 

opiewa na całość – łącznie na dwie części, tj. budowę kanalizację i stację uzdatniania 

wody. W związku z tym przetarg został unieważniony i Gmina występuje do Banku 

Gospodarstwa Krajowego o zgodę na zmniejszenie/zmianę zakresu inwestycji tak, aby 

środki, które zapewnione były dla Gminy Więcbork zostały dla niej wznowione poprzez 

promesę wstępną na zadanie dotyczące przebudowy i rozbudowy stacji uzdatniania wody. 

Po uzyskaniu promesy wstępnej na zmieniony zakres zadania, ogłoszone zostanie kolejne 

postępowanie przetargowe. Z kolei sieć kanalizacji sanitarnej na ulicy: Potulickich, 

Zamkowej i Biskupa Andrzeja Zebrzydowskiego po rozstrzygnięciu przetargów i analizie 

przetargów, które jeszcze zostaną ogłoszone Gmina będzie chciała jeszcze w tym roku to 

zadanie wykonać z płatnością w roku przyszłym.     

 Dzięki decyzji Kujawsko-Pomorskiego Komendanta Policji na terenie gminy Więcbork  

w okresie sezonu letniego - w sezonie turystycznym służbę pełnić będzie dodatkowo 
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dwóch policjantów z Oddziałów Prewencji Policji. Jest to inicjatywa Gminy Więcbork 

wsparta przez Komendanta Powiatowego Policji w Sępólnie Krajeńskim i Kierownika 

Posterunku Policji w Więcborku, aby w ten sposób w sezonie turystycznym zwiększyć 

bezpieczeństwo mieszkańców i turystów. W tą współpracę, co roku włącza się również 

Starosta Sępoleński i Starostwo Powiatowe w Sępólnie Krajeńskim poprzez udostępnienie 

miejsc noclegowych dla policjantów i należy wierzyć, że również w tym roku tak się 

stanie.         

 Gmina Więcbork otrzymała wsparcie Wojewody Kujawsko-Pomorskiego p. Mikołaja 

Bogdanowicza w wysokości 120.000,00 zł z przeznaczeniem na grobownictwo wojenne. 

Za te środki jeszcze w tym roku Gmina Więcbork planuje na Cmentarzu Pomordowanych 

w 1939r. w Karolewie postawić ścianę, na której będą trzy płyty   

z nazwiskami osób zidentyfikowanych ofiar kaźni. Celem jest upamiętnienie tych osób 

poprzez wypisanie ich z imienia i nazwiska na płytach w miejscu ogólnodostępnym.  

 

 

Ad.7 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

 

 Subwencja oświatowa w 2023r. na jednego ucznia w szkole wiejskiej to kwota od 

10.100,00 zł – 13.800,00 zł w zależności od typu placówki. W szkle miejskiej kwota ta 

wynosi 7.200,00 zł. Wysokość subwencji nie jest kluczową i jedyna determinantą 

rzutująca na wynik finansowy placówki oświatowej. Pełny obraz finansowania placówek 

oświatowych corocznie przedstawiany jest w Raporcie o Stanie Gminy Więcbork.  

W bieżącym roku tai dokument przedstawiony zostanie Radnym w maju. 

 

/Odp. na interp. radnego J. Kabattka/ 

 

Interpelacja i odpowiedź znajduje się na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy 

Więcbork w zakładce Rada Miejska – „Interpelacje i Zapytania Radnych kadencja 

2018-2023” 

 

Ad.8 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radna Iwona Bonecka interpelowała w sprawie zwiększenia dostępności skrzynek 

pocztowych na terenie miasta Więcborka. Obecnie skrzynka pocztowa znajduje się 

jedynie bezpośrednio przy budynku Poczty. W szczególności dla osób starszych, którzy 

 w głównej mierze korzystają z tej tradycyjnej formy komunikacji, wysyłka 

korespondencji drogą pocztową jest w znacznym stopniu utrudniona z uwagi na 

odległość, jaka muszą pokonać z miejsca zamieszkania do skrzynki pocztowej.  

W związku z powyższym radna zwraca się w imieniu tej grupy mieszkańców  

o nawiązanie kontaktu z kierownictwem poczty i omówienie możliwości rozmieszczenia 

na terenie miasta większej ilości skrzynek pocztowych. Ponadto większa ilość skrzynek 

umiejscowionych w strategicznych miejscach miasta będzie również ukłonem w kierunku 

turystów przebywających w Więcborku w okresie letnim. 

2. Radna Brygida Migawa prosiła o zajęcie stanowiska przez Burmistrza Więcborka  

w kwestii remontu drogi powiatowej w Sypniewie biegnącej, w kierunku Gorzelni i bloku 

mieszkalnego. Droga jest w fatalnym stanie, a ubytków w niej tyle, że podczas jazdy 

trudno je omijać. Sprawa jest bardzo pilna. 

3. Radny Mateusz Łański poruszył sprawę naboru dzieci do Klubu Dziecięcego. Wskazał, 

że rodzice dzieci, które nie dostały się do Placówki są bardzo zdesperowani i będą dążyli 

do tego, aby coś w tej materii uczynić. Wierzy też, że Burmistrz i Rada pokłoni się nad tą 
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sprawa i wspólnie, jakoś uda się problem rozwikłać. W interpelacji Radny apelował  

w imieniu rodziców dzieci do lat trzech, które nie znalazły miejsca w Klubie Dziecięcym 

o utworzenie dodatkowego oddziału, bądź zwiększenie oddziału istniejącego przy 

Przedszkolu Gminnym „Niezapominajka” w Więcborku. 

4. Radna Beata Lida złożyła kilka Zapytań: 

 Kiedy rozpocznie się przebudowa świetlicy wiejskiej w Pęperzynie, skoro umowa  

z wykonawca została podpisana już miesiąc wcześniej. 

 Do kiedy potrwa remont ulicy Dworcowej w Więcborku i czy są przewidziane jakieś 

dodatkowe wydatki związane z ta inwestycją. 

 Kto pokryje koszty mocno zniszczonej z uwagi na objazd spowodowany remontem 

ul Dworcowej, drogi powiatowej relacji Zabartowo – Pęperzyn – Śmiłowo. Długość 

odcinka 8km, najbardziej zniszczony odcinek jadąc z Pęperzyn do Śmiłowa w lesie, 

gdzie drogi praktycznie już nie ma. Dla powiatu wysokość nakładów, jakie trzeba 

byłoby ponieść przy remoncie ww. drogi jest na dziś kwotą nierealną. 

 

Ad.9 Informację na temat realizacji zadań w roku 2022 i prezentację planowanych 

przedsięwzięć na rok 2023 przedstawiła Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej 

oraz Punktów Filialnych p. Ludmiła Piekałkiewicz-Geruzel. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 1 do mniejszego Protokołu- dostępna do wglądu  

w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork oraz w biurze RM w Więcborku. 

 

Informację uzupełniła prezentacja multimedialna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję mówiąc, że działalność tej jednostki kultury jest 

bardzo widoczna i na ręce Dyrektor przekazała podziękowania zarówno dla niej, jak i jej 

współpracowników za to, że Biblioteka tak prężnie działa. 

 

Radna Iwona Bonecka stwierdziła, że ta działalność należy zauważyć i a nią podziękować, 

gdyż stanowi swoisty rdzeń kultury więcborskiej.  

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Ad.10 Ocenę zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej  

i demograficznej za 2022r omówił Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Więcborku p. Tomasz Siekierka. 

 

Ocena stanowi Załącznik Nr 2 do mniejszego Protokołu- dostępna do wglądu  

w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork oraz w biurze RM w Więcborku. 

 

W swoim wystąpieniu Dyrektor MGOPS w Więcborku odniósł się pokrótce do informacji 

Burmistrza Więcborka, dotyczącej spotkania w sprawie tworzenia Centrum Usług 

Społecznych. W tym zakresie Jednostka i pracownicy MGOPS aktywnie uczestniczą  

w szkoleniach organizowanych przez Regionalny Ośrodek Polityki Społecznej w Toruniu. 

Szkolenia te dedykowane są przyszłej kadrze Centrów Usług Społecznych. Centra, to 

jednostki, które mogą być powołane w gminach na podstawie ustawy z 2019r. i w takiej 

gminie, jak gmina Więcbork ewentualne powołanie nowej jednostki – CUS, będzie się 

wiązało z wchłonięciem Ośrodka Pomocy Społecznej i zaprzestaniem działalności pod taką 

nazwą, a jego funkcje przejęłoby Centrum Usług Społecznych, którego jedną z aktywności 

byłaby pomoc społeczna w obecnej postaci, natomiast pozostałe filary dedykowane byłyby 

usługom społecznym i organizacji społeczności lokalnej. Ten ostatni z filarów, tj. Organizacja 
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społeczności lokalnej byłby głównym założeniem nowo powstałej Jednostki koordynatora, 

która opierając się na ww. filarach stworzyłaby nowy model funkcjonowania Ośrodka, 

otwartego na społeczeństwo, jako całości, nie tylko grupy mieszczącej się w określonych 

kryteriach. W takim modelu działania mieszkaniec zwracający się do Centrum Usług 

Społecznych z danym problemem ma nie tylko uzyskać pomoc objętą właściwością jego 

działania, ale również uzyskać kompleksową informację, co do tego, gdzie ma się udać  

/do jednostki, organizacji pozarządowej, bądź stowarzyszenia lub fundacji/ w celu załatwienia 

danej sprawy.  W ramach Konkursu ogłoszonego przez Marszałka Województwa Kujawsko-

Pomorskiego ze środków UE, możliwe jest pozyskanie dofinansowania po części na 

utworzenie takiego Centrum, ale również na jego trzy letnie funkcjonowanie w obszarze tych 

usług, które niejako zostaną wprowadzone. Wcześniej wspomniana ustawa zakłada, bowiem 

wprowadzenie dwóch nowych, bądź rozszerzenie usług dotychczas realizowanych. Poza tym, 

Az 40% z ogólnego budżetu z ewentualnego przyszłego projektu będzie mogło zostać 

przeznaczone na inwestycje typu: wyposażenie, rozbudowa, remont. Jest to bardzo wysoki 

wskaźnik, jak na tego typu dofinansowanie, stąd zainteresowanie MGOPS w Więcborku, aby 

do tego Konkursu przystąpić. 

 

Punkt nie wywołał dyskusji.  
 

Przewodnicząca RM ogłosiła piętnastominutową przerwę w obradach. 

 

Po przerwie obrady wznowiono  

 

Ad.11 Informację o działaniach podejmowanych przez komórkę ds. Promocji Referatu 

Organizacyjnego Urzędu Miejskiego w Więcborku w roku 2022 przedstawił Kierownik 

Referatu i Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 

Tytułem wstępu, poprzedzającego prezentację multimedialną dokumentującą szeroki 

wachlarz działań promocyjnych Gminy Więcbork, Zastępca Burmistrza Więcborka mówił, 

że zadania Komórki ds. Promocji Urzędu Miejskiego w Więcborku są bardzo rozległe. Często 

pojawiają się różne pomysły i trzeba podejmować szybką reakcję, aby dane wydarzenie, czy 

impreza doszła do skutku i jej odbiór był właściwy. W tym miejscu w sposób szczególny 

podziękował osobie, która stoi po drugiej stronie obiektywu Pani Katarzynie Włodarczak  

i bezpośrednio zajmuje się działaniami promocyjnymi Gminy przy współudziale innych 

pracowników Urzędu Miejskiego. W organizację imprez zaangażowanych jest do pomocy 

wielu pracowników i to nie tylko urzędników, ale również, czy może nawet przede wszystkim 

pracowników gospodarczych, którzy odpowiadają za techniczne zabezpieczenie 

przedsięwzięć tego typu. Działalność promocyjna, to specyficzna forma działań Gminy.  

Z jednej strony jest wiele pomysłów, z drugiej należy wyważyć to w kontekście finansów  

i bieżących potrzeb gminy. Nie da się, bowiem pogodzić wielkiej spektakularnej imprezy  

z tym, że gdzieś nie będzie zrobiona droga, oświetlenie tudzież chodnik. W ubiegłym roku 

udało się doprowadzić do organizacji kilku imprez, które, jak na warunki miejscowe można 

określić mianem spektakularnych. Cieszy fakt, że w końcu udało się zorganizować  

w Więcborku Piknik Wojskowy, ale również bardzo udane i jego zdaniem najlepsze  

w rejonie, Dożynki Gminne w Runowie Krajeńskim oraz widowiskowa „Bitwa Regionów”, 

która odbiła się szerokim echem poza granicami gminy Więcbork. Z satysfakcją należy 

również odnotować czynny udział wielu osób w tych wydarzeniach, tj. stowarzyszeń, 

Radnych Rady Miejskiej w Więcborku, czy sołtysów z terenu gminy Więcbork. Za tą 

aktywność wszystkim wymienionym Burmistrz dziękował. Dużą wagę Referat Promocji 

przywiązuje do organizacji świąt narodowych i regionalnych nadając im właściwej rangi, 

splendoru. Co roku też dodaje się nowe elementy artystyczne, widowiskowe i ciekawe, aby 
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uatrakcyjnić dane obchody dla uczestników. Będąc przy głosie, zaprosił wszystkich radnych 

na uroczystości oficjalne i pozaoficjalne obchodów rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 Maja. 

Do zakresu zadań mieszczących się w katalogu Promocji, jest również dbałość o Miejsca 

Pamięci Narodowej. Wśród nich szczególną uwagą otacza się miejsce kaźni ludności cywilnej 

w Karolewie, które od roku 2015 bardzo się zmieniło i nadal zmienia, a obchody rocznicowe 

w tym miejscu miały właściwą oprawę. W ubiegłym roku miała miejsce przykra sytuacja  

w wyniku, której zdewastowany została pomnik nagrobny byłego Burmistrza Więcborka 

Piotra Lindeckiego. Wspólnie z Policjantami z Komendy Powiatowej, Gmina Więcbork 

nagrobek ten został wyremontowany i obecnie ma godną oprawę. Działalność na polu 

rekreacji i sportu to również domena Promocji. Gmina dba o obiekty sportowe i ma też 

pomysły, jak mają one wyglądać. Udało się wyremontować salę gimnastyczną, powstało 

nowe boisko w Sypniewie i place zabaw. Z tymi ostatnimi jest wielki problem i nie tyle 

chodzi tu o ich naturalny proces zużycia przez warunki atmosferyczne, co o poziom 

wandalizmu, z którym ma się do czynienia, na co dzień i nad, którym trudno zapanować. 

Prosił przy tym o czujność radnych w podobnych sytuacjach, zwracanie uwagi osobom 

nieodpowiednio zachowującym się na takich obiektach. Z zadowoleniem odnotował również, 

że udało się zrobić pierwsze kroki w odpowiedzi na interpelację Przewodniczącej Rady 

Miejskiej w sprawie budowy skateparku i w prezentacji radni będą mogli zobaczyć koncepcję 

wizualną, jak przedsięwzięcie ma wyglądać. Na zakończenie podziękował raz jeszcze radnym 

za czynny udział w uroczystościach organizowanych przez dział Promocji Gminy Więcbork, 

poprosił o współpracę i sugestie dotyczące przyszłych realizacji, jeżeli takowe się nasuną  

i zaprosił do obejrzenia Prezentacji, stanowiącej podsumowanie ubiegłorocznych wydarzeń  

i aktywności w ramach działań promocyjnych Gminy Więcbork. 

 

Po prezentacji Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję.  

 

Radna Brygida Migawa odnosząc się do kwestii wandalizmu na placach zabaw wskazała, że 

najlepszym rozwiązaniem tego problemu byłby montaż monitoringu. Szkoda tych nowych 

elementów, które są montowane. W Sypniewie na placu zabaw nowy element został zepsuty, 

a tak na prawdę sezon na korzystanie z obiektu na dobre się jeszcze nie zaczął.   

 

Burmistrz Więcborka zabierając głos w temacie stwierdził, że wszechobecny wandalizm, to 

rzecz, nad, którą już wielokrotnie ubolewał. Ma świadomość, że wspólnie inwestowane są 

środki mieszkańców po to, aby dzieci i młodzież z terenu gminy mogły korzystać z, jak 

najlepiej wyposażonej infrastruktury sportowej i rekreacyjnej. Poza tym infrastruktura ta 

powstaje również dla osób dorosłych i najsmutniejsze jest to, że niektórzy nie potrafią tego 

dobra uszanować. O ile rozumie oburzenie osób zgłaszających do Gminy te przykre fakty,  

o tyle nie zgadza się z tym, by obwiniać za to Burmistrza, czy pracowników Urzędu 

Miejskiego za to, że coś nie działa w wyniku aktu wandalizmu. Drewniane place zabaw  

z uwagi na materiał, z jakiego zostały wykonane ulegają z roku na rok degradacji i dużemu 

zużyciu. Dlatego też, jak już wcześniej informował, podjął decyzję, że z udziałem środków 

zewnętrznych systematycznie te place zabaw będą wymieniane, co już się dzieje. Ponowił też 

apel o zwrócenie uwagi na sytuacje dewastacji obiektów i instalacji, a w razie obaw, co do 

bezpośredniej interwencji, zgłaszać niezwłocznie, takie sytuacje na Policję. Można też od 

razu zrobić zdjęcie i udokumentować sytuację, jako materiał dowodowy, który posłuży 

wyegzekwowaniu pewnych działań i zachowań od tych, którzy nie szanują wspólnego dobra. 

W prezentacji pojawiła się wizualizacja ściany z płytami, która ma pojawić się na Cmentarzu 

ofiar obozu w Karolewie, która to inwestycja jeszcze w tym roku zostanie sfinalizowana 

dzięki Środkom pozyskanym od Wojewody Kujawsko-Pomorskiego. Burmistrz podziękował 

przy tej okazji swojemu Zastępcy p. Jackowi Masztakowskiemu za trud, zaangażowanie  

i logistyczne koordynowanie tego szerokiego zakresu działań promocyjnych oraz pani 
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Katarzynie Włodarczak osobie odpowiedzialnej i najbardziej zaangażowanej w ten dział 

tematyczny w Urzędzie Miejskim w Więcborku, a także wszystkim pozostałym 

pracownikom, którzy wspomagają technicznie całokształt pracy dedykowanej omawianej 

działalności Gminy Więcbork, a tych pracowników jest sporo.   

 

 

Przewodnicząca RM nawiązała do aktów wandalizmu, ale również do tego, jak po 

weekendzie wygląda miasto. Często pojawiają się głosy mieszkańców, że w mieście jest 

brudno, ale przecież to nie Burmistrz i Radni taki obraz tworzą. Na określony wizerunek 

miasta pracują wszyscy mieszkańcy, a śmieci skądś się biorą. Wystarczy zrobić porównanie 

pomiędzy stanem czystości chociażby Rynku i Promenady w piątek, po pracach 

porządkowych wykonanych przez pracowników fizycznych UM  i po weekendzie. Niestety 

obraz po niedzieli wygląda tragicznie. Ten obraz tworzą wszyscy mieszkańcy i to, jakie mają 

nawyki. Rozliczając innych wpierw należy zacząć od siebie. Ilość koszy i ich rozmieszczenie 

jest wystarczające do tego, by utrzymać właściwy poziom czystości, ale do tego kosza trzeba 

ten papier, czy butelkę wrzucić, a zdaje się, że właśnie z tym jest problem. Podobnie rzecz ma 

się z odchodami zwierząt, które nie są sprzątane przez właścicieli psów, bo psy często biegają 

po mieście bez dozoru. W tym roku ponownie była akcja sprzątania wokół Jeziora 

Więcborskiego i ogrom zebranych śmieci dobitnie świadczy o poziomie świadomości 

ekologicznej, ale też o nas, jako ludziach. W Okolicach Osiedla Łopiennik, na odcinku od 

Targowiska Miejskiego do stacji PKP, ludzie zrobili sobie wysypisko śmieci. Za to wszystko 

odpowiedzialni są ludzie, którzy tymi trasami chodzą. Trudno wypracować, jakąś metodę 

działania w tym zakresie. Na pewno zwracać uwagę i edukować społeczeństwo  

 

Radny Jan Antczak nie zgodził się z tym, że w tygodniu w mieście jest brudno. Co rano 

około godz. 6:30 przejeżdża przez Więcbork i już o tej porze służby sprzątające Urzędu 

Miejskiego są widoczne na ulicach miasta. Po weekendzie być może ten stan jest inny, ale to 

świadczy o kulturze mieszkańców. 

 

Z obrad sesji ubyła radna Natasza Ksobiak – obecnych 14 radnych. 

 

Ad.12-13 Uchwały finansowe Gminy Więcbork omówiła Skarbnik Gminy p. Alina Kruk. 

 

 

 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2023, 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

 

1. Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów (§2180) i wydatków budżetowych 

w rozdziale 40001 w związku z wpływem na wyodrębniony rachunek bankowy środków  

z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na realizację ustawy o szczególnych rozwiązaniach 

w zakresie niektórych źródeł ciepła w związku z sytuacją na rynku paliw. Gmina otrzymała 

środki na wypłatę rekompensaty przedsiębiorstwom energetycznym, o której mowa 

odpowiednio w art. 12 ustawy w kwocie 159.481,36 zł. Po stronie wydatków środki ujęte 

zostały w rozdziale 40001 §4430, §4010, §4110, §4120 i §4710. Dodatkowo dokonuje się 

przeniesienia dotychczasowego planu w łącznej kwocie 306.000,00 zł przyjętego na wypłatę 

rekompensat z 85395 do rozdziału 40001.  
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2. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75616 §0500 o kwotę 112.390,00 zł na 

podstawie wykonania planu na koniec I kw. br. oraz przewidywań co do dalszej realizacji 

planu.  

3. Zmiany w planie dochodów (§2030) i wydatków (§4300) budżetowych w rozdz. 80195  

o kwotę 196.631,00 zł dokonano na podstawie umowy nr 96/M/2023 z dnia 03 kwietnia 2023 

r. dotyczącej dofinansowania pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych pracowników, 

jak i na podstawie złożonego zapotrzebowania na środki na realizację tego zadania w 2023r.  

4. Zwiększa się plan dochodów (§2460) o kwotę 90.000,00 zł i wydatków (§4300) o wartość 

97.200,00 zł w rozdz. 90095 na realizację zadania pn.: „Usuwanie folii rolniczych i innych 

odpadów pochodzących z działalności rolniczej z terenu Gminy Więcbork”.  

5. Dokonuje się następujących zmian w planie finansowym dochodów i wydatków 

majątkowych, w rozdziale 90001 w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Poprawa gospodarki wodno 

- ściekowej na terenie miasta i Gminy Więcbork”: 

 dochody majątkowe w §6370 zmniejsza się o kwotę 4.987.500,00 zł, 

  wydatki majątkowe w §6050 zmniejsza się o łączną kwotę 5.065.650,00 zł. 

Jest to zadanie, które ma być realizowane z dofinansowaniem ze środków z Rządowego 

Funduszu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych. Ze względu na złożoność inwestycji 

i jej koszt zakończenie oraz rozliczenie finansowe nastąpi w 2024r.  

6. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75095 §4600 o kwotę 153.340,00 zł  

z przeznaczeniem na spłatę wierzytelności w związku z nabytym spadkiem po zmarłych 

mieszkańcach Gminy Więcbork, zgodnie z Postanowieniami Sądu Rejonowego w Tucholi 

I Wydział Cywilny z dnia 23.04.2019 r. syng. Akt: I Ns 433/16 oraz z dnia 13.04.2021r. 

sygn.. akt I Ns 176/19.  

7. Zwiększa się plan finansowy w rozdziale 75412 §6230 o kwotę 30.000,00 zł  

z przeznaczeniem na dotację dla OSP w Więcborku na zakup lekkiego samochodu 

ratowniczo-gaśniczego.  

8. Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów (§2180) i wydatków budżetowych 

w rozdziale 85395 o kwotę 12.240,00 zł, w związku ze złożonym wnioskiem do Wojewody 

Kujawsko-Pomorskiego o przekazanie środków na wypłaty dodatku węglowego w 2023r. po 

zakończeniu postępowań odwoławczych prawomocnym rozstrzygnięciem organu 

administracji publicznej lub sądu administracyjnego wg stanu na dzień 15.04.2023r. Po 

stronie wydatków środki ujęte zostały w rozdziale 85395 §3110 i §4210.  

9. Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów (§2180) i wydatków budżetowych 

w rozdziale 85395 o kwotę 4.080,00 zł, w związku ze złożonym wnioskiem do Wojewody 

Kujawsko-Pomorskiego o przekazanie środków na wypłaty dodatku dla gospodarstw 

domowych w 2023r. Po stronie wydatków środki ujęte zostały w rozdziale 85395 §3110  

i §4210.  

10.Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy rozdziałem 70005 §6060 a 

rozdziałem 92695 §6050 w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa skateparku w Więcborku” 

o kwotę 17.000,00 zł z uwagi na konieczność wykonania Programu funkcjonalno - 

użytkowego dla zadania. 

 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 
 

Uwag nie wniesiono. 
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Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 

 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

 

Projekt uchwały jest wypadkową zmian w budżecie Gminy Więcbork. Głownie zmian  

w zadaniu inwestycyjnym polegającym na poprawie gospodarki wodno-ściekowej na terenie 

gminy Więcbork, gdzie zmianie ulega termin zakończenia i rozliczenia tego zadania 

(przesunięcie na rok 2024). W związku z tym pojawiła się konieczność uaktualnienia w tym 

zadaniu limitu wydatków w tych latach. Na rok 2023 limit wynieś ma 265.600,00 zł, 

natomiast na rok 2024 – 5.837.500,00 zł. Oprócz kwoty dofinansowania na to zadanie Gmina 

chce przeznaczyć środki, które otrzymała w roku 2021 w ramach subwencji na zadania 

inwestycyjne w kwocie nieznacznie przekraczającej 1.000.000,00 zł z przeznaczeniem na 

budowę wodociągów, bądź ogólnie na poprawę gospodarki wodnej i do końca 2024r. te 

środki powinny zostać wykorzystane. Zatem również o tą kwotę limit wydatków na rok 2024 

zostaje zwiększony. Ponadto na rok 2024 po stronie dochodów i wydatków przesunięta 

zostaje kwota z Rządowego Funduszu „Polski Ład”, tj. 4.987.500,00 zł. 

 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 
 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 
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Ad. 14 Projekt uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Więcbork 

przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 
 

Ustawa z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo wodne w art. 37 stanowi, że Rada określa, w drodze 

uchwały będącej aktem prawa miejscowego, corocznie do dnia 20 maja sezon kąpielowy, 

który obejmuje okres między 1 czerwca a 30 września oraz corocznie do dnia 20 maja wykaz 

kąpielisk na terenie gminy lub na polskich obszarach morskich przyległych do danej gminy. 

Organizator kąpieliska jest obowiązany do dnia 31 grudnia roku poprzedzającego sezon 

kąpielowy, w którym kąpielisko ma być otwarte, przekazać wójtowi, burmistrzowi lub 

prezydentowi miasta wniosek o umieszczenie w wykazie kąpielisk. Wniosek powinien 

zawierać informacje zgodnie z art. 37 ust.4 i 5. Kompletny wniosek dotyczący kąpieliska 

złożył Urząd Miejski w Więcborku. Zgodnie z art. 37 Prawa wodnego przekazano do 

zaopiniowania projekt uchwały Wodom Polskim, właścicielowi wód oraz właściwemu 

organowi Inspekcji Ochrony Środowiska i powiatowemu inspektorowi sanitarnemu. Projekt 

został zaopiniowany pozytywnie. Burmistrz Więcborka poprzez obwieszczenie przedstawił 

do publicznej wiadomości projekt uchwały na tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego  

w Więcborku. Do dnia 13 lutego 2023r. nie wpłynęły żadne wnioski. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda zapytał, co z miejscem kąpielowym w Lubczy, które kiedyś również 

było oficjalnym kąpieliskiem. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka wyjaśnił, że zmiana ustawy prawo wodne uściśliła okres, 

tzw. miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na okres 30 dni i te 30 dni musi być 

następujących po sobie. Natomiast przed zmianą prawa Gmina tworzyła w Lubczy miejsce 

okazjonalnie wykorzystywane do kąpieli, ale tylko w weekendy i wówczas też zapewniona 

była opieka ratowników wodnych. Z uwagi na zmianę przepisów Gmina Więcbork nie jest  

w stanie wskazać tych 30 dni następujących po sobie i zapewnić jednocześnie obecność 

ratowników. Z kolei na utrzymanie dwóch kąpielisk jednocześnie Gminy Więcbork po prostu 

nie stać. Kąpielisko w Lubczy jest też mniej obłożone przez turystów, a największym 

zainteresowaniem cieszy się jedynie w weekendy.  

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 
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Ad.15 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2023-2026 omówił Dyrektor 

Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku p. Adam Kubiak.  

W związku z sytuacją gospodarczo-ekonomiczną występującą w kraju oraz wysokim 

wzrostem kosztów działalności Spółki w dziale wodno- kanalizacyjnym Spółka jest zmuszona 

wystąpić do Wód Polskich o skrócenie okresu obowiązywania dotychczasowych taryf na 

wodę i ścieki. Żeby móc złożyć ten wniosek, niezbędnym jest nowy wniosek taryfowy na 

okres 36 miesięcy i taki wniosek, jako załącznik należy złożyć. Wniosek wymaga też 

aktualizacji Planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych. Zgodnie z obowiązująca procedurą projekt Planu złożony został do 

burmistrza Więcborka, który po jego weryfikacji przekazał go do zaopiniowania dyrektorowi 

regionalnego zarządu gospodarki wodnej państwowego Gospodarstwa Wodnego „Wody 

Polskie”. Po przejęciu wymaganych procedur zostaje on przedłożony Radzie Miejskiej  

 Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono. 

 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023   

Ad.16 Projekt uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków  

i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy Więcbork przedłożył Kierownik 

Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski. 

 

 

Na podstawie ustawy z dnia 7 lipca 2022r. o zmianie ustawy - Prawo wodne oraz niektórych 

innych w art. 2 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 13 września 1996r. o utrzymaniu czystości  

i porządku w gminach zmieniono definicję nieczystości ciekłych przez, którą rozumie się 

ścieki gromadzone przejściowo w zbiornikach bezodpływowych lub osadnikach  

w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków. Minister Klimatu i Środowiska 16 

lutego 2023r. wydał rozporządzenie w sprawie szczegółowego sposobu określania wymagań, 
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jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. Na podstawie art. 7 ust. 3a ustawy  

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz wyżej wymienionego rozporządzenia rada 

gminy określa uchwałą wymagania, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się  

o uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników 

w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych, 

uwzględniając opis wyposażenia technicznego niezbędnego do realizacji zadań. Uchwała  

nr XXV/223/2012 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 13 grudnia 2012r. w sprawie 

określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych 

i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Więcbork, nie obejmuje wymagań, jakie 

powinien spełniać przedsiębiorca zajmujący się opróżnianiem osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków. W związku ze zmianą definicji nieczystości ciekłych 

konieczne stało się dostosowanie nazewnictwa w uchwale określającej wymagania, jakie 

powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na świadczenie usług 

w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy 

Więcbork. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono. 

 
Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 

 

 

Ad. 17 Wolne wnioski i informacje. 

Przewodnicząca RM zaprosiła radnych na wspólne obchody uroczystości 3 Maja oraz  

w imieniu Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Więcborku na wernisaż 

wystawy Koła „Igłą Malowane”, pt: „Motywy Krajeńskie i Inne Rękodzieła”, który odbędzie 

się 28 maja o godz. 16:00 w Centrum Aktywności Lokalnej przy ul. Rybackiej w Więcborku. 

Przekazała również Zaproszenie dla Radnych RM w Więcborku na 19 Dzień Skupienia 

Samorządowców w Sanktuarium, w Górce Klasztornej 13 maja o godz. 11:00. 
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Burmistrz Więcborka również zaprosił Radnych na uroczyste obchody Święta Uchwalenia 

konstytucji 3 Maja przedstawiając porządek uroczystości: 

 

 10:25 do 10:35 odbędzie się przemarsz pocztów sztandarowych, który wyruszy spod 

Szkoły Podstawowej nr 2 im. Kornela Makuszyńskiego w Więcborku, 

  następnie pod Pomnikiem Orła Białego na Placu Jana Pawła II odbędą się główne 

uroczystości - złożenie kwiatów i zniczy przez delegacje i poczty sztandarowe, 

  11:00 Msza Św. w Kościele pw. Wniebowzięcia NMP i św. Apostołów Szymona i Judy 

Tadeusza w intencji Ojczyzny, 

 po mszy zapraszamy mieszkańców do wspólnego odtańczenia poloneza na Placu Jana 

Pawła II. W programie również występy artystyczne, animacje dla dzieci oraz możliwość 

zakupu potraw regionalnych i domowych ciast. 

Ponadto Burmistrz zaprosił na obecnych i oglądających transmisję sesji na zawody o Puchar 

Polski w Motocrossie i Quadcrossie, które odbędą się w dniach 29-30 kwietnia 2023r. na 

torze Plebanka   

 

W tej części posiedzenia Burmistrz odpowiedział na Zapytania złożone przez radną Beatę 

Lidę. 

 

 Świetlica wiejska w Pęperzynie - w maju geodeta wyznaczy zarys rozbudowy świetlicy, 

a następnie wykonawca wyłoniony w drodze przetargu rozpocznie dalsze prace. 

 Inwestycja na Dworcowej – termin zakończenia prac nastąpi w maju i nie przewiduje się 

żadnych dodatkowych kosztów. 

 Odpowiedzialność za drogę powiatową, która stanowiła objazd w trakcie prac na ulicy 

Dworcowej, obejmuje porozumienie zawarte pomiędzy wykonawcą inwestycji,  

a Zarządem Dróg Powiatowych w Sępólnie Krajeńskim. 

 

 

Na tym obrady zakończono 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady pięćdziesiątej ósmej sesji Rady 

Miejskiej w Więcborku” zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ Anna Łańska 
 


